
تيم مل�ي واليب�ال کش�ورمان در حالي عصر 
دي�روز فرانس�ه را به مقص�د آرژانتي�ن براي 
ش�رکت در هفته دوم ليگ ملت ه�اي واليبال 
ترک ک�رد که نتاي�ج نااميدکننده تي�م ايران 
در هفت�ه اول انتق�ادات زي�ادي را متوج�ه 
کولاکووي�چ و ش�اگردانش ک�رده اس�ت. 
واليبال ايران گوي��ا نمي خواهد ترک عادت کند و 
هر سال قرار است شروع بد واليبال در ليگ جهاني 
سابق يا همان ليگ ملت ها تکرار شود، مانند امسال 
که در هفته اول تنها يک برد و دو باخت سهم تيم 
کشورمان بود. اگر تا سال پيش ايران ليگ جهاني 
را با شکست مقابل تيم هاي قدرتمندي مانند ايتاليا 
آغاز مي کرد، امسال اما ش��اگردان کولاکوويچ به 
تيم هاي درجه 3 هم نه نگفتند، نمونه اش باخت 
نوبرانه ب��ه ژاپن در هفته اول بود تا پس از هش��ت 
سال آقايي در آس��يا و قرار گرفتن در بين 10 تيم 

برتر جهان، واليبال يک عقبگرد را شاهد باشد.  اين 
در حالی اس��ت که تيم ملي واليبال آخرين بار در 
بازي هاي آسيايي 2010 گوانگجو مقابل ژاپن باخت 
و از آن زمان به بعد هيچ گاه تيم اصلي ايران مقابل 

ژاپني ها تسليم نشده بود. 
   اشتباهاتي که در حد تيم ايران نبود

شکست مقابل ژاپن در هفته اول ليگ ملت ها، آنقدر 
غيرمنتظره بود که کمتر هوادار واليبالي مي تواند آن 
را هضم کند. با اين حال تيم کشورمان هفته اول 
ليگ ملت ها را با دو شکست مقابل فرانسه و ژاپن و 
يک پيروزي مقابل استراليا و کسب تنها 3 امتياز به 
پايان رساند تا در پايان اين هفته در بين 16 تيم در 
رده دهم قرار بگيرد. ايگور کولاکوويچ که با توجه به 
اين شکست در تيررس انتقادها قرار گرفته به بازي 
ضعيف شاگردانش مقابل چشم بادامي ها اعتراف 
می کند: »نتيجه براي ما خوش��ايند نيست، چون 

اصلًا انتظار نداشتيم برابر ژاپن شکست بخوريم. 
همه چيز بد پيش رفت. بعضي از مشکلات در حد و 
اندازه تيم ما نبود و همين اشتباهات باعث شکست 
3 بر يک ما شد. متأسفم اما بدون شک بازيکنانم 
هيچ وقت دست از تلاش برنمي دارند و با تمام وجود 

بازي مي کنند.«
با اين حال کولاکوويچ اميدوار است شاگردانش در 
هفته دوم جبران کنند، هرچند حريفان قوي تري 
پيش رو دارند: »هفته آينده ما برابر آرژانتين، ايتاليا 
و کانادا بازي خواهيم کرد. اين تيم ها بهتر از ژاپن 
هستند. انتظار جنگندگي بيشتر و بازي با دقت تري 

را از بازيکنانم دارم.«
   تيمي نبود که مي شناختيم

با پايان هفته اول ليگ ملت ها، مهم ترين نکته اي 
که همه کارشناسان و سرمربيان تيم هاي حريف 
کشورمان به آن اشاره کردند »دور بودن تيم ملي 

واليبال ايران از آن انگيزه و جنگندگي« سال هاي 
اخير بود. لوران تيلي، س��رمربي فرانس��ه پس از 
پيروزي مقابل تيم کشورمان گفته بود: »بازيکنان 
ايراني را به خوبي مي شناسم و به نظرم آنها برابر ما 
مانند هميشه سرحال نبودند. آنها هميشه هيجاني 

بازي مي کردند، اما اين بار اينگونه نبودند.« 
 فيليپ بلين، س��رمربي ژاپن هم پس از پيروزي 
مقابل تيم کشورمان گفت: »نمي دانم چرا ايران در 
هفته اول اينقدر بي روحيه و بد بازي   کرد!« به عقيده 
سرمربي ژاپن، تيم کشورمان آنها را دست کم گرفته 
بود: »آنها با تصور يک پي��روزي راحت وارد زمين 
ش��دند، اما فکر مي کنم درس خوبي از ما گرفتند 
و آن هم اينکه هيچ مسابقه اي را نمي توان از قبل 

پيش بيني کرد.«
   کار روي مسائل روحي براي جبران

هرچند در هفته اول لي��گ ملت ها کولاکوويچ به 
برخي چهره هاي جوان مانند حضرت پور و شريفي 
فرصت بازي داد، اما شاکله اصلي تيم کشورمان در 
اين سه بازي همان ترکيب ثابت پنج سال اخير بود، 
ترکيبي که به نسل طلايي واليبال معروف است، اما 
نمايش ستاره هاي تيم ملي در سه بازي نخست دور 
از انتظار بود. رضا مؤمني مقدم، مربي فصل پيش 
تيم پيکان در مورد جوانگرايي در تيم ملي ديروز 
به خبرگزاري تسنيم گفت: »عملکرد جوان ها در 
اين سه بازي خوب بود، به ويژه حضرت پور که در 
پست ليبرو مقابل ژاپن خيلي خوب بازي کرد. با 
اين حال آنها هنوز وصله هايي هستند که به بدنه 
قديمي تيم ملي چسبيده اند و بايد اعتماد بازيکنان 
قديمي را جلب کنند.« با اين حال به گفته قاسم 
کارخانه، س��رمربي تيم بانک سرمايه مشکل تيم 
روحي بود. کارخانه به خبرگزاري ايسنا مي گويد: 
»خيلي بي تفاوت و بي انگيزه در سه بازي گذشته 
ظاهر شديم. تيم ژاپن را دست کم گرفتيم و روحيه 
جنگندگي در برابر اين تيم نداشتيم، در حالي که 
تيم ژاپن با تمام قدرت و روحيه جنگندگي در برابر 
بازيکنان ما بازي مي کرد و همين عامل رمز موفقيت 

آنها براي برد برابر تيم   ملي واليبال ايران بود. 
کار کردن روي مس��ائل روحي نسخه اي است که 
کارخانه براي واليبال در هفته دوم مي پيچد: »بايد 
براي بازي هاي هفته دوم ليگ ملت ها، روي مسائل 
روحي تيم کار کرد. کارخانه در ادامه عنوان مي کند: 
»بازيکنان بايد از نظر فني، روحي و رواني و انگيزشي 
خود را براي بازي هاي هفته  دوم آماده کنند. از نظر 
جسماني نمي توان کاري انجام داد، اما کادر فني بايد 
از نظر رواني براي هفته  دوم بازي ها روي تيم کار کند 
تا تيم با روحيه اي بهتر و شاداب تر بازي هاي هفته  

دوم را آغاز کند.«

ناکارآمدي مديران قبلي يقه پرسپوليس را گرفت
باز سوءمدیریت، باز خطر محرومیت 

 دردسرهاي به جا مانده از طاهري تمامي ندارد. در حالي که گرشاسبي 
براي باز ش�دن پنجره نقل و انتقالات پرسپوليس و کسر محروميتي 
که فيفا در پي داس�تان طارمي ب�راي سرخپوش�ان در نظر گرفت به 
زمين و زمان مي زند، بده�کاران يکي پس از ديگري سروکله ش�ان 
پيدا مي شود و يقه باش�گاه را براي دريافت مطالباتي که با احتساب 
جريمه ها، چند برابر شده مي گيرند. حالا ديگر کار به جايي رسيده که 
عدم پرداخت اين بدهي  ها مساوي با کسر امتياز يا محروميت است! 
 مسئله اين بار آنتوني گولچ است. مدافع دورگه استراليايي- اوکرايني که 
براي پر کردن جاي لوکا ماريچ در دفاع وسط آمده بود، اما طولي نکشيد که 
مشخص شد در تمام عمر فوتبالي اش دفاع چپ بود. گفتند او با اصرار شديد 
برانکو به جمع سرخپوشان اضافه شده است، اما درست بعد از اردوي اوکراين 
بود که به وضوح نش��ان داد علاقه اي به همکاري با پرسپوليس ندارد و کار 
به جايي رسيد که مسئولان وقت باشگاه که شاهکارهايشان تمامي ندارد 
براي حفظ روحيه او 400 ميليون تومان هزينه کردند. در شرايطي که بعد از 
هفت بازي که حتي نامش در ليست 1۸ نفره نبود به خاطر پرداخت نشدن 
مطالباتش مهرماه 95 به بهانه مرخصي از ايران رفت و ديگر بازنگشت، چراکه 
در قراردادش تاريخي تعيين کرده  بودند که اگر تا آن تاريخ مبلغ مشخصي به 
آنتوني گولچ پرداخت نمي شد، او مي توانست يک طرفه قرارداد را فسخ کند. 
گولچ يکي از شاهکارهاي مديريت طاهري است که وقتي به فيفا شکايت 
کرد، پرسپوليس در مقابل بابت فس��خ يک طرفه قرارداد از اين بازيکن به 

کميته انضباطي فدراسيون فوتبال شکايت کرد!
    

درست همان روزي که مسئولان باشگاه پرس��پوليس در دفاع از شکايت 
آنتوني گولچ از اين باشگاه به فيفا به کميته انضباطي فدراسيون فوتبال نامه 
زدند، مي شد حدس زد که پرسپوليس بار ديگر بابت ناکارآمدي مديرانش 
دست به جيب بيت المال خواهد برد که همين هم شد. گولچ تقريباً يک سال 
بعد از رفتنش از ايران توانست پرسپوليس را محکوم به پرداخت جريمه کند. 
البته پرسپوليسي ها مي توانستند به دادگاه  CASشکايت کنند، اما تنها تا 
9 آذرماه 96 فرصت داش��ت که مبلغي در حدود 26 هزار فرانک سوئيس 
به حس��اب اين دادگاه واريز و به اين حکم اعتراض کند، ولي از آنجايي که 
اين کار صورت نگرفت باشگاه پرسپوليس با حکم قطعي به دليل شکايت 
گولچ، موظف به پرداخت مبلغي در حدود 323 هزار يورو به بازيکني شد که 
حتي يک دقيقه هم براي اين تيم بازي نکرده بود. آن زمان باشگاه درصدد 
قسط بندي طلب اين بازيکن بود، اما مسئله باز هم به درازا کشيد تا طلب 300 
هزار دلاري اين بازيکن با 200 هزار دلار ديرکرد به غرامتي 500 هزاردلاري 
تبديل شود. البته پرسپوليس در مورد گولچ با دو پرونده شکايتي مواجه بود؛ 
يکي طلب اين بازيکن و ديگري 100هزار دلاري که قرار بود به باشگاه شريف 
مولداوي بپردازد که آن هم سال گذشته به دليل عدم پرداخت دو برابر شد 
تا شاهکار طاهري که مدعي بود هرگز پرونده شکايتي از او باقي نخواهد ماند 

به ترکمنچاي ديگري در پرسپوليس تبديل شود!
    

 حالا پرداخت  نشدن مطالبات مدافع استراليايي، يک بار ديگر پرسپوليس را 
با چالش مواجه کرده است. ابتداي سال جاري بود که تلاش هاي گرشاسبي، 
طلب اين بازيکن را به 350 هزار دلار کاهش داد. حالا اما به نظر مي رس��د 
طلب اين بازيکن پرداخت نشده و گفته مي ش��ود بازيکني که تنها هفت 
بازي از روي سکو تماشاگر سرخپوشان بود طبق رأي فيفا 400 هزار يورو 
از پرسپوليس مي خواهد که در صورت عدم پرداخت در يکي، دو روز آينده 
مي تواند سرخپوشان را با خطر محروميت يا کسر امتياز مواجه کند، آن هم 
در شرايطي که پرسپوليس در تقلا براي برداشتن محروميت در فصل نقل 

و انتقالات است!
    

 پرواضح است که مديرعامل پرسپوليس تنها درگير مسئله گولچ نيست 
و شکايت هاي ديگري را هم پيگيري مي کند، شکايت هايي که ميراث به 
جا مانده از مديراني چون طاهري و رويانيان  است: »متأسفانه از آسمان و 
زمين براي پرسپوليس شکايت مي آيد. به غير از بحث آنتوني گولچ، بحث 
شکايت فرناندو گابريل هم به قوت خود باقي است. او يک وکيلي داشت که 
پول اين بازيکن به او داده ش��ده بود، اما گويا وکيلش اين پول را به گابريل 
نداده و اين مس��ائل هم براي قبل از حضور من به عنوان سرپرست باشگاه 
بوده است. متأسفانه آنها در حال حاضر باشگاه را مي شناسند و اگر نتوانيم 
رضايت اين بازيکن را جلب کنيم،  مجبوريم مبلغي حدود 1۷0 هزار دلار 

به او بپردازيم.« 

 نایب قهرماني خوب است، اگر نتیجه گرا نباشیم
اگ��ر منطقي ب��ه مس��ائل ن��گاه کنيم، 
نايب قهرمان��ي تي��م مل��ي تکوان��دو در 
مسابقات خيلي هم بد نيست. اين درست 
اس��ت که تيم مل��ي پيش از اي��ن دوره، 
قهرمان اين رقابت ها بود اما نبايد فراموش 
کرد که بعد از المپيک تيم ملي ش��رايط 
چندان مناسبي نداشت. نتايج و ناکامي ها 
از يک سو و انتقادها و درگيري منتقدان با 
فدراسيون از س��وي ديگر باعث شده بود 
اوضاع چندان مناسب نباشد. در چنين شرايطي کسب نايب قهرماني 
آسيا نتيجه بدي نيست، اما اگر نتيجه گرا باشيم عنوان به دست آمده 

اصلًا قابل قبول و خوب نيست. 
خوب يا بد بودن نايب قهرماني در آسيا بستگي به نوع نگاهي دارد که 
به تکواندو داريم. فراموش نکنيم شرايط ما شبيه فردي است که در دو 
از سايرين عقب مانده، يعني زماني که حريفانش در حال دويدن بودند 
ايس��تاده بود و حالا تازه ش��روع به دويدن کرده است. پس رسيدن به 
سر خط زمان مي برد. ضمن اينکه بايد تلاش بيشتري هم بکند، اما نه 
احساسي و غيرمنطقي که اصولي تا بتواند زمان از دست داده را جبران 
کند، درست مثل شرايط امروز تيم ملي تکواندو. از يک سو مي توان نتايج 
به دست آمده را زير سؤال برد و عسگري را به باد انتقاد گرفت، از سوي 
ديگر هم مي توان به اين مسئله به ديده مثبت نگاه کرد. سرمربي تيم 
ملي توانسته نظم و انضباط را بر تيم ملي حاکم کند و بازيکن سالاري را 
از بين ببرد و در کنار آن به عنوان نايب قهرماني آسيا برسد. حالا به جاي 
انتقاد بايد نشست و مس��ائل و نتايج را بررسي کرد. الان زمان تشکيل 
يک اتاق فکر قوي براي دادن همفکري به سرمربي تيم ملي و بررسي 
نقاط ضعف تيم اس��ت تا با آمادگي و ش��رايط بهتري راهي مسابقات 
جاکارتا و بعد از آن کس��ب سهميه المپيک ش��ويم. آنچه مسلم است 
اينکه انتقاد به تنهايي نمي تواند کمک��ي براي تکواندو و هدايت آن در 
مسير موفقيت باشد. اين نايب قهرماني مي تواند تجربه اي گرانبها براي 
بازگش��ت تکواندوي ايران به روزهاي اوج خود باش��د، به شرط اينکه 

نتيجه گرا نباشيم. 

امیدوارم کرش 4 سال دیگر تمدید کند
  علي دايي شايعات مطرح شده در خصوص 
جانشيني کارلوس کرش را تکذيب کرد. 
شهريار فوتبال ايران که به ترکيه رفته بود 
تا از نزديک بازي دوستانه تيم ملي را تماشا 
کند، اميدوار است س��رمربي پرتغالي در 
چهار سال آينده نيز روي نيمکت تيم ملي 
بنشيند: »بهترين نتايج را با کرش گرفتيم. نظر من اين است که او از 
لحاظ فني از ما بالاتر است. اميدوارم چهار سال ديگر تمديد کند و 
هم در جام جهاني بعدي باشد و هم تيم ملي را پس از چندين دهه 
قهرمان آسيا کند. کار بي خودي است که اسم من را مي آورند. ما بايد 
از مربيان بزرگ استفاده کنيم.« کارلوس کرش روز گذشته تأکيد 
کرد بحث عدم تمديد قراردادش در نتايج تيم ملي در جام جهاني 

تأثيري نخواهد داشت. 

لیست تیم ملی دغدغه مهم مجلس!
امروز که اين چند سطر را مي خوانيد تمام مشکلات ريز و درشت کشور 
برطرف شده، مردم در رفاه کامل به س��ر مي برند، وضعيت اقتصادي 
عالي است، خبري از اختلاس، تورم و فاصله طبقاتي نيست، برجام به 
بهترين شکل ممکن در زندگي مردم تأثير خود را نشان داده و خلاصه 
در ناز و نعمتي به س��ر مي بريم که بيا و ببين. درست به همين خاطر 
است که نمايدگان مردم و بهارستان فارغ از تمام اين معضلات پس از 
موفقيت در رفع همه آنها به ليست تيم ملي فوتبال و سرمربي آن ايراد 
وارد کرده اند. به هر حال تمام معضلات را ح��ل و فصل کرده اند، تازه 
چه معضلي بالاتر و مهم تر از ليست تيم ملي که توسط مجلس به نقد 

کشيده شود. ما که ديگر مشکل خاصي در کشور نداريم!
 اينجا همه چي آرومه؛ اصلًا مي خواهي��م بدانيم اگر مجلس کارلوس 
کرش و ليست نهايي او براي جام جهاني را به چالش نکشد، کدام نهاد يا 
ارگان بايد اين کار را انجام دهد. معضلات اقتصادي، مشکلات سياسي 
و حاشيه  هاي هميشگي مسائل اجتماعي که در حوزه مجلس نيست. 
اصلًا مگر رويدادي بزرگ تر از جام جهاني ه��م داريم که نمايندگان 

مردم به آن ورود کنند! 
اين وظيفه اول و آخر مجلس اس��ت که ليست تيم ملي را غربال کند، 
اصلًا کرش بي جا کرده که بدون هماهنگي نمايندگان مردم سيدجلال 

و وريا را خط زده و اصلًا  مگر او مي فهمد؟ 
اين بهارستان نشينان هستند که خوب درک مي کنند چه کسي به کار 
تيم ملي مي آيد و چه کس��ي نه. مگر نمي بينيد که چگونه يک تنه بر 
تمامي مشکلات، معضلات کش��ور و برجام فائق آمده اند، پس چرا در 

خصوص ليست تيم ملي نظر ندهند؟
اصلًا معضلات اقتص��ادي، اجتماعي و سياس��ي به کن��ار، در همين 
ورزش مگر نديديد که نمايندگان مردم در بهارستان چگونه به جنگ 
مافياي فساد در فوتبال و پرونده قطور آن رفتند و چگونه فوتبال را به 
سالم ترين و پاک ترين ورزش کشور تبديل کردند. پس چرا حالا نبايد 

در خصوص ليست تيم ملي نظر بدهند. 
مگر در طول اين چند س��ال هر کاري که به مجلس و نمايندگان آن 
سپرده شد، نتيجه نداد؟ بحث دوتابعيتي ها، بحث نجومي  بگيرها و هزار 
و يک بحث و مشکل ديگر چنان حل و فصل شد که آب در دل کسي 

تکان نخورد. پس چرا نبايد ليست تيم ملي در مجلس غربال شود؟!
اصلًا ما مي گوييم کرش چکاره است؟ س��رمربي تيم ملي است، خب 
باشد. پولش را مي گيرد، انتخاب بازيکن و ارائه ليست نهايي تيم ملي 
فقط کار مجلس اس��ت. حالا کرش نه، زيدان؛ زيدان نه، فرگوس��ن؛ 
فرگوسن نه هر گزينه ديگري مي خواهد سرمربي تيم ملي باشد، باشد. 
ليست نهايي تيم ملي براي جام جهاني فقط بايد از مجلس بيرون بيايد. 
با امضا و تأييد تمامي نمايندگان مردم، اين مي ش��ود تيم ملي ايران. 
البته فراموش نکنيد در هر صورت اين سرمربي است که بايد پاسخگو 
باشد، مجلس فقط ليست بازيکنان را مي دهد. اين هنر سرمربي است 

که نتيجه را تضمين  کند. 
البته ما هميشه عادت کرديم که لقمه رو دور سرمون بچرخونيم. اگر 
از اول اختيار تام ليس��ت تيم ملي و انتخاب بازيکن را دس��ت مجلس 
سپرده بوديم، امروز 30 نماينده دلسوز و متعهد مجبور نبودن  به وزير 
ورزش نامه بزنن  و خواستار تغييرات در تيم ملي بشن. اگر از اول کار 
را دست نمايندگان کاربلدمان سپرده بوديم الان سيدجلال حسيني 
و رويا غفوري زانوي غم بغل نکرده بودن و حسرت حضور در روسيه را 

نمي خوردن. تازه اين همه نماينده هم حرص و جوش نمي خوردن!
يکي نيست بگه بابا، اين 30 تا نماينده و بقيه، نيرو و قواي فکري اين 
کشور براي سياستگذاري هس��تن، چرا از اول درست تقسيم وظايف 
نمي شه که اين عزيزان زحمتکش اذيت نشن. اونم اين آدم  هاي عزيز 
که با ريزبيني همه چيز رو رصد مي کنن و نمي گذارن مشکل و معضلي 
از زير دستش��ون در بره. بابا اين نماينده ها براي رضاي خدا )مثل اون 
مربي 3 ميلياردي( کار مي کنن، نمي خوان ليست تيم ملي يه ليستي 
باشه که آخرش هيچي نشه، تازه ليس��ت تيم ملي که چيزي نيست، 
 مجلس مي تونه حتي سرمربي تيم ملي رو هم جابه جا کنه، فدراسيون 

چيکارس!
 کرش فقط تو ايران يه طرف حس��اب داره اونم مجلسه و نمايندگان 
دلسوز و زحمتکش مردم. اگه مي گن کرش بعد جام جهاني نياد يعني 
نياد، فدراس��يون هم حتماً همين  نظرو داره، اص��لًا  مگه مي تونه نظر 

ديگه اي داشته باشه؟ نظر فقط نظر مجلسه! 
خسته نباشيد دلاوران بهارستان،  خدا قوت پهلوانان مجلس نشين، 

شما چه جواهراتي هستين. حيف که ما قدرتون رو نمي دونيم!

رونالدو در رئال مي ماند 
اظهارنظر جنجالي کريس��تيانو رونال��دو در پايان دي��دار نهايي ليگ 
قهرمانان اروپا مبني بر اينکه روزها و س��ال هاي خوبي در رئال داشته، 
موج��ي از نگراني را ب��راي هواداران رئال در پي داش��ت. فوق س��تاره 
کهکشاني ها در مراسم جشن قهرماني در حضور ۸3 هزار هوادار رئال 
که يکصدا فرياد مي زدند »رونالدو بمان«، ميکروفون به دست گرفت 
و گفت:  »به پيش مادريد. از همه ممنون هس��تم و سال آينده همه را 

خواهم ديد.« 

صلاح به جام جهاني مي رسد 
بدون هيچ شکي محمد صلاح، مهاجم مصري ليورپول اولين و آخرين 
چهره فينال ليگ قهرمانان اروپا بود. صلاح که با خطاي شديد راموس 
در دقيقه 26 مجبور به ترک زمين شد، حالا مصمم است براي کشورش 
در جام جهاني روسيه خوش بدرخشد. مصدوميت شديد او باعث شد تا 
ابتدا همه تصور کنند که جام جهاني را از دست داده، اما حالا خود او در 
پيامي اعلام کرده که به جام جهاني مي رسد و مي خواهد براي کشورش 

افتخار آفريني کند. 
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

ایران شبیه مراکش و تونس است
 تيم ملي پرتغال يکي از همگروه هاي ايران 
در جام جهاني در يک بازي دوس��تانه به 
مصاف تيم تونس رفت. فرناندو سانتوس، 
س��رمربي اي��ن تيم س��بک ب��ازي تيم 
تحت هدايت کارلوس کرش را به س��بک 
بازي تيم هاي مراکش و تونس تشبيه کرد: 
»بازي هاي دوستانه اين اجازه را به ما مي دهد که تمامي جنبه هاي 
تيم را مورد ارزيابي قرار دهيم و با اصلاح ايرادات خود راهي روسيه 
شويم. تونس تيمي سازمان يافته و باکيفيت است. از آنجايي که ما به 
بازي با تيم هاي آفريقايي عادت نداريم، اين آزمون خوبي براي ما به 
شمار مي رود. تيم ملي ايران هم فوتبالي شبيه به اين تيم ها )تونس 
و مراکش( دارد و تيم تحت هدايت کارلوس کرش را هم بايد در اين 

دسته بندي قرار داد.«

دنیا حیدری 

فريدون حسن  

آسفالت خیابان با پول دوچرخه سواران!
  آنقدر در خصوص آسيب ها و حوادث دوچرخه سواري در جاده ها و خيابان ها 
خبر شنيدم و خوانديم که فکر مي کرديم مسئولان ورزش کشور يا فدراسيون 
حتماً  دست به کار مي شوند و براي بهبود شرايط کاري انجام مي دهند، اما از 
آنجا که کسي دلسوزتر از خود دوچرخه سواران براي خودشان پيدا نشد، دست 
به جيب شدند و با هزينه شخصي خود آسفالت خراب دور مجموعه ورزشي 
آزادي را ترميم کردند. اين کار انجام شد تا شايد تلنگري براي مسئولان ورزش 
باشد. فقط اميدواريم اين تلنگر اينقدر قدرت داشته باشد که آنها را بيدار کند، 
وگرنه بروبچه  هاي دوچرخه سواري بايد براي مرمت آسفالت تمام خيابان ها و 

جاده ها بسيار بيشتر از آنچه که امروز خرج کرده اند، بپردازند. 

مرتضي کريمي

 کارشناس تکواندو 

خالي از انگیزه و جنگندگي
حاشيه اي بر نتايج ضعيف واليبال در هفته اول ليگ ملت ها

از انتخاب ایران پشیمان نیستم
  هافبک تيم ملي اي��ران از اينکه به جاي 
سوئد پيراهن تيم ملي کشورمان را به تن 
کرده، ابراز رضايت کرده اس��ت. س��امان 
قدوس که پيشنهاد بازي در تيم ملي سوئد 
را رد کرده از شرايطش در تيم کرش راضي 
است: »سوئدي ها مي گفتند که از حضورم 
در تيم   ملي خوشحال مي شوند و با من نيز در تماس بودند، اما هيچ 
اتفاقي رخ نداد. بعد از اينکه به ايران آمدم سران سوئد با من تماس 
گرفتند. من در سوئد متولد شده ام و در آنجا تحصيل کرده ام. طبيعي 
است که دوست داشته باشم براي سوئد بازي کنم تا براي ايران، ولي 
قبل از شروع صحبت ها در اين زمينه تصميمم را گرفته بودم که براي 
ايران بازي کنم. از تصميمي که گرفته ام، پشيمان نيستم. اتفاقاً خيلي 

خوشحالم که ايران را انتخاب کردم.«

سعيد احمديان
    گزارش

احمدي: فینال سختي را پشت سر گذاشتمنایب قهرماني تکواندو در آسیا با طلاي بخشي
بانوي تيرانداز ايراني، مدال طلاي رشته سه وضعيت مسابقات جام جهاني مونيخ آلمان را از آن خود کرد. 

الهه احمدي که پيش از اين در س��ال 2010 مقام سوم جام جهاني را کسب 
کرده بود، اين بار با کسب بيش��ترين امتياز رقباي رکوردارش را کنار زد و 
عنوان قهرماني را به دس��ت آورد. احمدي در گفت وگو با ايسنا از اينکه 
براي نخستين بار مدال ارزشمند طلاي جام جهاني را به چنگ آورده، ابراز 
خوشحالي کرد: »فينال براي من بسيار سخت بود. اين اولين حضورم در 
فينال مسابقات جهاني بعد از المپيک لندن بود. بعد از المپيک لندن قوانين 
تيراندازي تغيير کرد و سخت تر شد. من تاکنون در اينگونه فينال ها نبودم. 

جام جهاني مونيخ سخت بود. در اين مسابقات شرکت کنندگان زيادي 
حضور دارند و رکوردهاي بالايي نيز ثبت مي شود.« درخشش در 
بازي هاي آسيايي هدف بعدي احمدي است: » در جاکارتا شرايط 
سخت است. رقيبان ما در جاکارتا در فينال مسابقات جام هاي 
جهاني کره، مونيخ و امريکا حضور داشتند. اين نشان مي دهد که 
آنها براي طلاي آسيايي به خوبي آماده مي شوند. در بازي هاي 
آسيايي تغييراتي صورت گرفته و ما ديگر ماده تيمي نداريم. از 
اين بابت تعداد مدال هايمان در بازي هاي آسيايي کم خواهد شد. 
اينکه چه کساني در بازي هاي آسيايي جاکارتا در چه ماده اي 

شرکت  کنند به نظر مربي بستگي دارد.«

شيوا نوروزي
    منهای فوتبال

بيست و سومين دوره رقابت هاي تکواندو قهرماني آسيا با عنوان نايب قهرماني تيم مردان ايران به پايان رسيد. 
هوگوپوشان کشورمان در حالي با هدايت فريبرز عسگري روي سکوي دوم قاره کهن 
ايستادند که در دوره گذش��ته جام قهرماني را از آن خود کرده بودند. در اين دوره 
مردان تکواندو با يک مدال طلا، يک نقره و سه برنز پس از کره جنوبي روي سکوي 
دوم قرار گرفتند و ازبک ها نيز مقام سوم را از آن خود کردند. اميرمحمد بخشي در 
وزن چهارم تنها طلايي ايران بود. فرزان عاشورزاده مدال نقره را به گردن آويخت 
و هادي پور، خدابخشي و رجبي نيز برنزي شدند. سرمربي تيم ملي در گفت وگو با 
تسنيم علت شکست هاي شاگردانش را اينطور تشريح کرد: »به خاطر اينکه ما کار 
خود را دير شروع کرده بوديم و هدفگذاري ما روي بازي هاي آسيايي بود با 
آمادگي کامل در مسابقات حاضر نشده بوديم، اما از اين موضوع نيز 
نبايد بگذريم که يکسري اشتباهات بچگانه و پيش   پا افتاده از ما 
سر زد که در نتيجه کلي تأثيرگذار بود. به راحتي مي توانستيم 
با همين ميزان آمادگي قهرمان آسيا شويم، اما فکر مي کنم به 
اشتباهات فردي خودمان باختيم. با توجه به نزديکي بازي هاي 
آسيايي بايد اين اشتباهات را به فال نيک بگيريم و در فرصت 
باقي مانده اشتباهات خود را برطرف کنيم. « در بخش بانوان 
نيز ناهيد کياني مدال نقره و کيميا عليزاده و زهرا پوراسماعيل 

نيز مدال برنز کسب کردند.

حسن تفتيان و احس��ان حدادي بهترين دووميداني کاران ايران 
در رنکينگ فدراسيون جهاني هستند. دونده سرعتي کشورمان 
روز گذشته در جريان مسابقات بين المللي فرانسه در ماده 100 
متر موفق ش��د با ثبت رکورد 19/10 ثانيه مقام قهرماني را از آن 
خود کند. احسان حدادي، پرتابگر ديسک کش��ورمان نيز اخيراً 

در مسابقات پرتابي امريکا رکورد 6۸/۸5 را به ثبت رساند و مقام 
پنجم را از آن خود کرد. اين رکوردها در تازه ترين رده بندي جهاني 
تأثير گذاشت تا جايي که تفتيان در ماده دو 100 متر در رده صدم 
ايستاد و حدادي هم با رکوردي که در امريکا زده بود به رده پنجم 

بهترين پرتابگران ديسک صعود کرد. 

کشتي را نادیده نگرفتیم
 شاهرخ شهنازي، دبيرکل کميته ملي المپيک به انتقادها در مورد 
کاهش بودجه فدراسيون کشتي واکنش نشان داد: »کاهش بودجه 
به معناي ناديده گرفتن و کم اهميت جلوه دادن ورزش کشتي نيست. 
رئيس کميته در تلاش است تا از راه هاي ديگري بودجه را تأمين کند 

که در صورت موفقيت بودجه بيشتري به کشتي داده خواهد شد.«

حمایت از نعمتي براي بازي هاي آسیایي
 غلامرضا شعباني بهار، رئيس فدراسيون تيروکمان در جريان ديدار با 
زهرا نعمتي در محل فدراسيون تيروکمان بر حمايت خود از او براي 
شرکت در بازي هاي آسيايي تأکيد کرد. قهرمان تيروکمان پارالمپيک 
در جلس��ه اي با رئيس فدراسيون گزارش��ي از تمرينات و وضعيت 

آمادگي خود را براي حضور در بازي هاي آسيايي تشريح کرد. 

به داد جودو برسید
 رضا مدني، کارشناس جودوي ايران از وضعيت حاکم بر اين رشته 
انتقاد کرد: »متأس��فانه هر جودوکاري که با انگيزه و توانايي بالا 
وارد تيم   ملي مي شود، نمي دانم چه اتفاقي در اردو رخ مي دهد که 
با انگيزه اي بسيار کم از اردو خارج مي شود. به داد جودو برسيد. 

جودوي ما تحقير شده و به قهقرا رفته است.«

تفتیان و حدادي بهترین دوومیداني کاران ایران


